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W 2017 roku Generalny  In-
spektor Danych Osobowych 
zamierza przeprowadzić sze-
reg kontroli, przede wszystkim 
w przychodniach i poradniach 
lekarskich oraz sklepach, 
gdzie stosuje się monitoring 
pozwalający na profilowanie 
klientów. W planie kontroli 
przeprowadzanych przez in-
spektorów GIODO, jak i w pla-
nie sprawdzeń, jakie na zlece-
nie Generalnego Inspektora 
wykonują administratorzy bez-
pieczeństwa informacji (ABI), 
ujęto ten właśnie sektor. Dzięki 
temu możliwe będzie dokona-
nie oceny przetwarzania da-
nych osobowych w większej 
liczbie placówek opieki zdro-
wotnej, niezależnie od tego, 
czy są prowadzone przez pod-
mioty publiczne, czy prywatne. 
Inspektorzy odwiedzą także 
sklepy, albowiem coraz czę-
ściej wpływają niepokojące 
sygnały związane z monitoro-
waniem osób, m.in. przy uży-
ciu kamer, prowadzonym nie 
tylko na potrzeby liczenia osób 
odwiedzających daną placów-
kę, ale pozwalających również 
na analizę płci i wieku na pod-
stawie twarzy wyświetlonej na 
monitorze używanego w tym 
celu urządzenia. Ponadto kon-
trola odbędzie się w organach 
i służbach uprawnionych do 
dokonywania wpisów oraz 
wglądu do danych zawartych 
w Systemie Informacyjnym 
Schengen, oraz Wizowym Sys-
temie Informacyjnym, w tym 
audyt bezpieczeństwa SISII/
VIS oraz system Eurodac i Eu-
ropol (kontrola odbędzie się 
w policji). 

(źródło: www.giodo.gov.pl)

Jeśli Państwo chcą przekazać darowiznę na leczenie 
i rehabilitację Sandry Borcuch prosimy o wpłaty na:

FUNDACJA POMOCY OSOBOM 
NIEPEŁNOSPRAWNYM “SŁONECZKO”

77-400 Złotów, Stawnica 33
nr konta: 89 8944 0003 0000 2088 2000 0010
Tytułem: leczenie i rehabilitacja Sandry Borcuch 88/B

Mogą także Państwo pomóc przekazując 1% podatku 
wpisując w zeznaniu PIT numer KRS 0000186434, 
a w informacjach uzupełniających: leczenie i rehabilitacja 
Sandry Borcuch 88/B

Sandra od 2007 zmaga się z bardzo poważną chorobą 
nowotworową. Jej miesięczna chemioterapia, która nie 
jest refundowana przez NFZ, kosztuje aż 16.400 zł.
Zapraszamy i z góry dziękujemy za wszelką pomoc.

apel o pomoc
dla sandry borcuch
tak niewiele  może dać tak dużo
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ARChIWUM KSIąG 
WIECZYSTYCh
Pracuję 3 lata w archiwum 
wydziału ksiąg wieczystych 
w jednym z sądów rejono-
wych położonych w Wielko-
polsce. Mam wykształcenie 
wyższe, lecz nie w kie-
runku archiwisty. Przez te 
lata polubiłem swoją pra-
cę i sprawia mi ona nawet 
satysfakcję (szkoda, że nie 
finansową). Pracy jest bar-
dzo dużo i w związku z re-
wolucjami, jakie przecho-
dzą w naszym archiwum 
(nowe półki przesuwne), 
w końcu zaczyna być tak, 
jak powinno. Księgi archi-
walne (potocznie AR-y) są 
w odrębnym pomieszcze-
niu, a aktualne księgi po-
układane w logiczną ca-
łość. Archiwa WKW to nie 
tylko aktualne i archiwalne 
księgi wieczyste, ale tak-
że akty notarialne, wykazy 
ksiąg wieczystych (grube 
księgi), w naszym sądzie 
wciąż używane stare akta 
gruntowe i oczywiście ar-
chiwizowane (przez 10 lat) 
wnioski odpisów CI i ODP. 
Tak więc rodzajów zasobów 
archiwalnych jest sporo, jak 
na jeden wydział i do tego 
przychodzi codziennie szy-
cie i doszywanie dokumen-
tów do akt ksiąg, następnie 
układanie tychże akt na pół-
kę wg przypisanego nume-
ru KW.
Szycie akt niestety wyglą-

da staroświecko tj. szydło 
szewskie, igła i nici. Jestem 
ciekawy, jak to wygląda 
w innych sądach, czy są 
nowsze i szybsze meto-
dy zszywania akt. Ciekawi 
mnie również, czy w nie-
dalekiej przyszłości pojawi 
się pomysł digitalizacji wy-
kazów ksiąg wieczystych, 
ponieważ są to bardzo sta-
re księgi sięgające zapisów 
z XIX wieku. Nadal są czę-
sto używane, a wraz z upły-
wem czasu i eksploatacji 
bardzo się niszczą.
Ja, jako woźny sądowy sta-
ram się w granicach moż-
liwości je podreperować 
(taśma klejąca lub nici, 
igła) o profesjonalnych pra-
cach introligatorskich nie 
ma mowy (brak funduszy). 
W archiwach KW, w których 
nie ma wiele dokumentów 
do brakowania, bo wszyst-
kie dokumenty i akta są 
wieczyste (prócz wniosków 
CI i ODP), to i tak jest wciąż 
wiele pracy. Nasze archi-
wum wciąż jest rozbudo-
wywane i usprawniane, bo 
dzień w dzień są zakładane 
nowe księgi, a rzadko za-
myka się księgi czynne.
Szkoda również, że my 
obsługujący pracowników 
wydziału tj. sekretarzy są-
dowych nie możemy rów-
nież osiągnąć stanowiska 
urzędniczego, a co za tym 
idzie podobnej pensji do tej 
urzędniczej grupy pracowni-
ków. Uważam, że jesteśmy 
niedoceniani, a tak napraw-

dę bez nas byłby archiwal-
ny chaos i wielka dezorga-
nizacja wydziałowa, bo bez 
akt KW nie zostanie rozpa-
trzona żadna sprawa.
Pozdrawiam (imię i nazwi-
sko do wiadomości redak-
cji)  

NAGONKA NA 
SęDZIóW
Ostatnio jest wielka nagon-
ka na sędziów i o ile mery-
torycznie nie mam żadnych 
zastrzeżeń do ich pracy, nie 
popieram chaosu wokół Try-
bunału, Sądu Najwyższe-
go i mieszania polityki do 
orzekania, to samo zacho-
wanie sędziów mnie irytu-
je. Pracuję w sądzie ponad 
10 lat. Miałam do czynienia 
z wieloma sędziami i nie-
stety z przykrością muszę 
stwierdzić, że oni mają 
bardzo wielkie mniemanie 
o sobie, stawiają się w roli 
„nadczłowieka”. W niektó-
rych przypadkach są bar-
dzo aroganccy, bezczelni, 
bez kultury. Najgorzej ma 
sekretarz, który musi z ta-
kim współpracować. Sędzia 
nierzadko nawet i jego nie 
szanuje, wręcz traktuje jak 
służbę, kogoś gorszego. 
Pomijając to, że jesteśmy 
- my sekretarze - na każ-
de ich zawołanie - bo prze-
cież jak tylko zadzwoni - to 
Pani Asia, Kasia, czy Ba-
sia już leci do jego gabine-
tu, żeby zabrać akta, żeby 
przynieść mu z półki pismo, 
żeby wziąć od niego zarzą-

redakcja@gs.org.pl

LUDZIE LISTY PISZĄ... 
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dzenia - bo „jaśnie hrabia”  
no może się przejdzie do 
sekretariatu, ale raz dzien-
nie - nie więcej, gdyż to 
już by uchybiło jego god-
ności.  Przepuszczenie 
w drzwiach, pomoc przy 
noszeniu akt, o zachowa-
niu na sali (gdy czegoś 
zapomni - to przecież se-
kretarz ma obowiązek mu 
przynieść - bez żadnego 
„proszę”). Ostatnie wypo-
wiedzi Pani Prezes Sądu 
Najwyższego o zarobkach, 
kradzieże przez sędziów, 
jazda po pijanemu... to 
wielka buta i arogancja! 
I takie to przykre... bo nie-
jeden sekretarz poświęca 
mnóstwo czasu i energii, 
angażuje się jak tylko umie, 
żeby prowadzić referat sę-
dziego jak najlepiej - a ni-

gdy nie dostał za to nawet  
odrobiny wdzięczności, 
dobrego słowa... a prze-
cież sekretarz też człowiek 
- niejednokrotnie dobrze 
wykształcony. I żeby nie 
było tak pesymistycznie, 
to znam jednego sędzie-
go, który jest całkiem inny, 
który jest po prostu czło-
wiekiem... i mam zaszczyt 
z nim pracować! Ja mam 
szczęście... a Wy? (M.)

ZMIANY NA 
STANOWISKACh 
WOŹNYCh
Witam, 
Na jakim etapie jest reali-
zacja jednego z Państwa 
postulatów, a mianowicie 
chodzi o zmianę nazwy 
stanowiska woźnego są-

dowego na sekretarka/sekre-
tarz osobom wykonującym 
pracę (czynności) spełnia-
jącą wymogi formalne, lub 
jak wygląda podjęcie kroków 
mających na celu przeniesie-
nie pracowników obsługi wy-
konujących pracę (czynno-
ści) urzędnika sądowego do 
grupy urzędniczej.
(imię i nazwisko do wiadomo-
ści redakcji)

Od Redakcji: W 2016 r. 
w trakcie podziału środ-
ków na podwyżki wyna-
grodzeń dla pracowników 
sądownictwa w protoko-
łach uzgodnień na pozio-
mie dysponenta budżetu 
II stopnia (apelacja) zawie-
rane były zgłoszone przez 
MOZ NSZZ „Solidarność” 
PS postulaty m.in. dot. zo-
bowiązania dyrektorów 
sądów do zmiany nazew-
nictwa stanowiska „woź-
ny sądowy” na „sekretarz/
sekretarka” w ramach pra-
cowników obsługi wykonu-
jących pracę (czynności) 
spełniającą wymogi for-
malne (przekwalifikowanie 
powinno nastąpić automa-
tycznie, tj. bez potrzeby 
składania w tym zakresie 
wniosków przez pracow-
ników). Nadto rozważenie 
przez dyrektorów możliwo-
ści zmiany grupy zawodo-
wej pracowników obsługi, 
wykonujących pracę (czyn-
ności) urzędnika sądowe-
go.
W wielu sądach doszło do 
zmiany nazwy stanowisk 
woźnych na sekretarz/se-
kretarka osobom wykonu-
jącym czynności nie będą-
ce czynnościami woźnych 
sądowych.
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